

# Referat fra fællesmøde i foreningen Mejeriet den 6.november 2017

**Deltagere:** Henning Deurell, Brian Vejrup, Siri Reiter, Torben Christensen, Johnny Vemmelund og Dorte Sørensen.

**1. Valg af dirigent:** Brian Vejrup

**2. Valg af referent:** Dorte Sørensen

**3. Diverse aktuelle sager.**

## **a. Øbutikken**

Johnny og Torben forhandler i øjeblikket med ejeren af lokalerne.

Vi lavede et par runder for at afklare de enkelte medlemmers holdning til etablering af butikken.

Det sidste udspil fra ejeren er for dyrt for os. Vi gav mandat til et udspil på kr. 3000 om måneden, men har nu forhøjet til max. kr. 3500 . Vi er interesserede i at leje lokalerne for etablering af butik og værksteder. Vi har brug for at have andet end containeren; med lokaler kan vi modtage større ting, istandsætte dem, afholde kurser og workshops.

Siri og Torben har udarbejdet et budget over udgifter og etablering af lokalerne og evt. indtægtskilder. (vedlagt)

Vi har tilsagn fra "Det lille Øværksted", som gerne vil leje sig ind – og måske kan vi finde flere lejere, som vi deler interesser med.

Vi er allerede i gang med at søge fonde m.m.

Vi kan også tænke i kontingent til "værkstedklubber" og vi vil sikkert kunne øge salget af brugte ting betragteligt. (Vi skal være opmærksomme på at et øget salg kan medføre momspligt!)

Der er enighed om at gå i gang, hvis vi kan få huslejen ned på et rimeligt niveau. Vi satser på, at det kan trække flere frivillige og at vi kan opsige lejemålet igen, hvis det ikke kan fungere økonomisk.

## **b. Upcyclingklub.**

Nye medlemmer har foreslået en upcyclingklub med især tekstiler og garn.

De kan stille maskiner til rådighed. Vi starter så småt f.eks. på Elnebjergcentret.

## **c. Loppemarkeder**

Loppemarkedet i hallen gav kr.300 og stor interesse om vores forening.

Deltagelse i julemarkedet i Tornved aflyses p.g.af for få deltagere.

#### **d. Transportrefusion.**

Vi anvender statens kørselstakster, for dem, der lægger bil til. Færebilletter refunderes efter pris. Man kan lægge sin opgørelse i pengekasen i containeren og selv tage beløbet. Alternativt kan Henning refundere, men vi mangler de sidste aftaler med banken, før han kan trække beløb ud der.

#### **e. Sommerkurser**

Vi drøfter mulighederne for en række kurser sammen med andre organisationer på Orø. Tanja organiserer et møde i januar.

#### **4. Nyt fra Bestyrelsen**

Jesper er trådt ud af bestyrelsen. Brian afløser ham. Næste bestyrelsesmøde den 14.11

#### **5. Nyt fra arbejdsgrupperne**

**Finansieringsgruppen** har udarbejdet et overslag over forventede udgifter og indtægter(vedlagt), hvis vi overtager Øbutikken.

**Værkstedsgruppen** går ikke videre med værkstedsplanerne på Hestebedsgaard, før vi har afklaret evt. lejemål af Øbutikken.

**Workshopgruppen.** Lampeworkshoppen var for kort, vi skal have mere tid til en egentlig workshop. Siri kunne ønske sig, at vi havde et par workshopideer klar, når vi skal præsentere os i andre sammen hænge på markeder m.m.

**PR og kommunikation.** De små posters designet af Siri er fine og giver en god respons. Johnny hænger flere op f.eks. i den gamle brugs.

**Containergruppen.** Brian har overtaget styringen og kunne godt tænke sig en bedre løsning på tilmeldingsskemaet end den nuværende Doodle. Brian er i færd med at udarbejde et regulativ for containervagterne.

**6. Evt.** Efter Johnnys forhandlingsmøde med Øbutikkens ejere, tager vi stilling til et evt. nyt udspil på torsdag.

Forslag om til fredagsbaren om at invitere andre foreninger på øen på skift for at styrke netværket og måske koordinere lidt.

#### **Datoer:**

Tur til Tølløse for at høre om deres erhvervelse af et hus og for at deltage i fællesspisning der. Torsdag den 9.11. Afgang kl. 16.10 ved Østre Færb.

Fredagsbar den 24.11 forventes at foregå i Bådelaugets hus. Brian serverer surstrømning og Henning viser en film: Fish Philosophy, (om hvordan vi skaber en god og motiverende virksomhed.)

Næste fællesmøde mandag den 4.12 hos Siri.

Referent Dorte Sørensen